
Protokół Nr 17/23
z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

z dnia 20 listopada 2023 r.

Posiedzenie komisji rozpoczęło się w dniu 20 listopada 2023 r. o godz. 830

Posiedzenie komisji zakończyło się w dniu 20 listopada 2023 r. o godz. 909

Posiedzenie komisji odbyło się w Urzędzie Miasta Sejny

W posiedzeniu wzięło udział 3 członków Komisji zgodnie z załączoną listą obecności.

1. Radny Janusz Zabłocki,
2. Radna Paulina Błuszko – Nasewicz,
3. Radny Tomasz Korzeniecki.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Arkadiusz Adam Nowalski - Burmistrz Miasta Sejny,
2. Pani Ilona Anna Okoń                      - Kierownik MOPS,
3. Pan Marek Sznejder - Sekretarz Miasta Sejny. 

Do pkt 1.

Posiedzenie Komisji otworzył i jemu przewodniczył -  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Do pkt 2

Pani  Paulina  Błuszko  -  Nasewicz –Przewodnicząca  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji
Przedstawił proponowany porządek posiedzenia.

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia.

Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
3. Rozpatrzenie skargi na Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
4. Rozpatrzenie skargi na Burmistrz Miasta Sejny.
5. Rozpatrzenie petycji w sprawie podjęcia inicjatywy ustawodawczej.
6. Sprawy różne.
7. Zakończenie posiedzenia.
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Do pkt 3.

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
przeszła  do kolejnego punktu posiedzenia,  którym jest  rozpatrzenie  skargi  na Kierownika
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Przedstawiła czego dotyczy skarga.

Pani Ilona Anna Okoń – Kierownik MOPS – pierwszą osobą która obsługiwała tą Panią to nie
byłam ja tylko pracownik, który obecnie przebywa na długotrwałym zwolnieniu lekarskim.
Mając  na uwadze Art.  9.  Kodeksu postępowania  administracyjnego Zasada  informowania
stron.  Organy  administracji  publicznej  są  obowiązane  do  należytego  i  wyczerpującego
informowania stron o okolicznościach faktycznych i prawnych, które mogą mieć wpływ na
ustalenie ich praw i  obowiązków będących przedmiotem postępowania administracyjnego.
Organy czuwają nad tym, aby strony i inne osoby uczestniczące w postępowaniu nie poniosły
szkody z powodu nieznajomości prawa, i w tym celu udzielają im niezbędnych wyjaśnień i
wskazówek. Naszym obowiązkiem było powiadomienie Pani, że sprawa zostanie przekazana
do organów ścigania. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
najbardziej nam tu chodzi w tej skardze o zachowanie Pani Kierownik, my nie wgłębiamy się
w proces toczących się spraw administracyjnych. 
Pani  Ilona  Anna  Okoń –  Kierownik  MOPS  –  Art.  9.  Kodeksu  postępowania
administracyjnego  zobowiązywał  mnie  do  poinformowania  Pani,  że  ta  sprawa  trafi  do
organów ścigania.  Pani  ta  próbuje  mnie  tu  cytować.  Żaden  z  pracowników nie  pisze  do
prokuratury tylko pisze to ja. Ja nigdy nie pisze tylko zgłaszam to w Powiatowej Komendzie
Policji. Minął rok od pisma, proszę zobaczyć dlaczego Pani przez rok nie zainteresowała się
co  się  stało  z  jej  skargą.  Pani  zainteresowała  się  dopiero  w  momencie  kiedy  otrzymała
informacje,  że  decyzja  zostanie  wydana  odmownie.  Ja  mam  poczucie,  że  jest  to  próba
zastraszenia i wpływu na organ.  
Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta – przekazał do zapoznania się odwołanie
od decyzji Burmistrza Miasta Sejny. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
czyli jeszcze się toczy to postepowanie?
Pani Ilona Anna Okoń – Kierownik MOPS – tak toczy się postepowania, osoba ta złożyła
odwołanie  do  Samorządowego Kolegium Odwoławczego  w Suwałkach.  Kolegium ma na
rozpatrzenie 30 dni. Pani skarżąca nie jest stroną postepowania. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Pani Paulina Błuszko - Nasewicz – jest
córką.
Pani  Ilona  Anna  Okoń –  Kierownik  MOPS  –  jednorazowo  miała  z  nami  kontakt  gdy
przyniosła  w  listopadzie  ubiegłego  roku  wniosek  o  dodatek.  Naszym  obowiązkiem  było
poinformować Panią, że dodatek otrzymała, świadczenie zostało wypłacone. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Pani Paulina Błuszko - Nasewicz – my 
rozpatrujemy skargę na negatywne zachowanie Kierownika MOPS
Pani Ilona Anna Okoń – Kierownik MOPS – negatywne postrzeganie jest związane z tym, że 
Pani ma świadomość, że organ stoi na stanowisku,  że nie przyzna tego świadczenia Pani. To, 
że po roku wracamy do tego, to to, że po postepowaniu sądowym ponownie rozpatrujemy 
wniosek o dodatek węglowy. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Pani Paulina Błuszko - Nasewicz – to 
jest słowo przeciwko słowu.
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Pani Ilona Anna Okoń – Kierownik MOPS – ja z żadnym pracownikiem MOPS nie jestem na
„ty” więc takich słów nie mogłam użyć. Mam również dokumenty z prokuratury w których
jest jasno, że to ja zgłaszałam tą sprawę. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
czyli skarżąca negatywnie odebrała Pani zachowanie z uwagi na to, że nie dostała to czego
chciała. 
Radny Janusz  Zabłocki –  poczuła  się  przestępcą  kiedy Pani  powiedziała,  że  zgłosi  to  do
prokuratury. 
Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta – funkcjonariusz publiczny ma obowiązek
zgłaszać. 
Pani  Ilona  Anna  Okoń –  Kierownik  MOPS  –  ja  domniemuje,  że  powodem  tego  jest
negatywne rozpatrzenie kolejnego wniosku. Pani sobie życzyła by ta adnotacja była w aktach
sprawy i tak to było. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej jest instytucją pomocową i powinien godnie się odnosić
do ludzi. Pani zarzuca tam opryskliwość. 
Pani Ilona Anna Okoń – Kierownik MOPS – to jest słowo przeciwko słowu. Pracownik, który
Panią obsługiwał jest na długotrwałym zwolnieniu lekarskim i nie jest w stanie poprzeć tego
co ja mówię.  
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
proponuję uznać skargę za bezzasadną, ponieważ Pani poczuła się urażona, że nie otrzymała
tego dodatku tak jak chciała by sprawy się potoczyły. 
Pani  Ilona Anna Okoń –  Kierownik  MOPS – to,  że  MOPS jest  instytucją  pomocową to
prawda, ale też działa według przepisów prawa, które są jakie są. Chciałabym nadmienić, że
Pani  złożyła  wniosek  o  wyłączenie  mnie  z  postępowania,  bo  uważa,  że  jestem  osobą
stronniczą. Wskazuje na to, że jestem nastawiona do niej nastawiona negatywnie. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
uznajemy skargę za bezzasadną.
Pani Ilona Anna Okoń – Kierownik MOPS – Pani Halina się nie skarży, skarżącą jest córka. 
Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta – przedstawił tok sprawy związany ze
zgłoszeniem pieca do CEEB Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków. 
Pani Ilona Anna Okoń – Kierownik MOPS – po pierwszej decyzji odmownej, Ci Państwo
zrzekli się odwołania, po to by jak najszybciej otrzymać dodatek.  
Pan Arkadiusz  Adam Nowalski –  Burmistrz  Miasta  –  świadomie  wprowadzali  zmiany  w
systemie. Różne osoby zajmowały się tą sprawą. 
Pani Ilona Anna Okoń – Kierownik MOPS – 10 listopada skarżącej mama otrzymała dodatek
a 28 zwróciła już ten dodatek. 

Pani Urszula Ćwiklicz – Radca prawny połączyła się zdalnie. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
uznajemy skargę za bezzasadną.

Radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem skargi jako bezzasadną. 

Do pkt 4.
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
przeszła  do  kolejnego  punktu  posiedzenia,  którym  jest  rozpatrzenie  skargi  na  Burmistrz
Miasta Sejny. Skarga dotyczy nieterminowych odpowiedzi na interpelacje. Z czego wynika
opóźnienie na te odpowiedzi?
Pan Arkadiusz  Adam Nowalski –  Burmistrz  Miasta  – kodeks pracy  mówi jasno,  że  mam
pracować konkretny czas, mam urlopy itd. Gdybym miał odpowiadać Panu Marianowi i robić
to co robię to długość mojej pracy powinna być dłuższa. Teraz była najdłuższa zwłoka ale to
nie  dlatego,  że  ja  Panu Marianowi  nie  chce  odpowiedzieć.  On  powtarza  pytania.  Jestem
organem w wyborów wolnych. Priorytetem jest dla mnie rozwiązywanie spraw miasta. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Pani Paulina Błuszko - Nasewicz – my
nie skupiamy się na treści tylko chodzi o nam o termin i nie dotrzymanie go. Wiemy, że są
sprawy ważne dla miasta, ale Radnemu przysługuje prawo i odpowiedź w ciągu 14 dni czyli
w tej kwestii skarga jest zasadna.  
Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta –  ja nie mam z tym problemu taka jest
rzeczywistość. Nie ma wątpliwości, że zwłoka jest. 
Radny Janusz Zabłocki – ale nie wynika to,  że Pan Burmistrz  nie  chciał  odpowiedzieć a
natłok  innych  spraw  ważniejszych  spowodował,  że  ta  sprawa  została  odłożona.  Urząd
Wojewódzki się wypowiedział na ten temat.
Pan  Arkadiusz  Adam  Nowalski –  Burmistrz  Miasta  –  na  pewno  jest  norma,  norma  jest
naruszona. 
Radny Tomasz Korzeniecki – w tych wszystkich interpelacjach jest  może jedno konkretne
pytanie a 10 pytań do tej odpowiedzi. 
Pan Arkadiusz  Adam Nowalski –  Burmistrz  Miasta  –  gdyby  oceniać  tą  skargę  to  trzeba
analizować wszystkie pytania i sprawdzić czy na nie da się odpowiedzieć wprost. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Pani Paulina Błuszko - Nasewicz – nad
tym nie ma co się w ogóle zastanawiać. 
Radny  Janusz  Zabłocki –  to  jest  specjalne  utrudnianie  pracy,  bo  musi  zająć  to  czas
pracownikom. 
Pan  Marek  Sznejder -  Sekretarz  Miasta  –  w  zeszłym  roku  było  chyba  68  interpelacji  i
zapytań.  
Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta – wszystkiego było 92. 92 różnego rodzaju
pisma.  Jak  odpowiedzieć  na  pytanie  w  których  jest  bełkot.  Podczas  sesji  odpowiedzi
Burmistrza rzadko są uznawane. Ostatnio podnosi sprawę 12 milionowego długu a my mamy
8.280.000.00 długu co miesiąc schodzą kwoty. Jak można publicznie mówić, że jest większy
dług. 
Pan Marek Sznejder - Sekretarz Miasta – na część tych odpowiedzi były odpowiedzi ustne,
które są dopuszczalne. 
Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta – interpelacje i zapytania muszą dotyczyć
interesu publicznego. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
uznajemy  skargę  za  zasadną  z  powodu  naruszenia  terminu  na  odpowiedzi  i  udzieleniu
odpowiedzi po terminie. 
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Radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem skargi jako zasadną. 

Do pkt 5.

Przewodnicząca  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  –  Pani  Paulina  Błuszko  -
Nasewicz –  przeszła  do kolejnego punktu posiedzenia,  którym jest  rozpatrzenie petycji  w
sprawie podjęcia inicjatywy ustawodawczej. Rada Miejska w Toszku wystąpiła z inicjatywą o
podjęcie tej samej uchwały  w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z
petycją  o  podjęcie  inicjatywy  ustawodawczej  w  zakresie  nowelizacji  ustaw:  kodeksu
postępowania  cywilnego,  kodeksu  pracy,  ustawy  o  postępowaniu  egzekucyjnym  w
administracji i innych powiązanych tematycznie. Przedstawiła czego dotyczy treść petycji.

Pan Arkadiusz  Adam Nowalski –  Burmistrz  Miasta  –  i  tak  musimy umarzać  opłaty  tym
mieszkańcom, ponieważ oni są nie wypłacalni. 

Pani Urszula Ćwiklicz –  Radca prawny – trzeba by było pójść  dwutorowo,  uznając  jako
zasadną  lub  niezasadna.  Ta  petycja  nie  jest  szczegółowa,  nie  opisuje  szczegółowo  stanu
faktycznego. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji –  Pani Paulina Błuszko - Nasewicz –
mało wiemy na ten temat. 
 Pani Urszula Ćwiklicz – Radca prawny – proponowałam odczekać pewien czas by zobaczyć
jak podejdą inne samorządy. Tu byłoby takie stanowisko czy chcecie by w waszym imieniu
wystąpiono. Nie wiemy w jakim zakresie miałaby być ta ochrona. 
Pan Arkadiusz Adam Nowalski – Burmistrz Miasta – petycja dotyczy jakiegoś procesu co jest
u  nas.  Komisja  może  wystosować  z  pytaniem  na  ile  te  procesy  dotyczą  nas.  Możemy
sprawdzić jak to wygląda u nas. 

Komisja wystąpi z pismem do Burmistrza Miasta Sejny z zapytaniem jak wyglądają te procesy
w mieście Sejny. 

Do pkt 6.

Przewodnicząca  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  –  Pani  Paulina  Błuszko  -
Nasewicz – przeszła do kolejnego punktu posiedzenia, którym jest sprawy różne. 

W sprawach różnych nie poruszono żadnych tematów.

Do pkt 7.

Po wyczerpaniu porządku Pani Paulina Błuszko - Nasewicz - Przewodnicząca Komisji
Skarg, Wniosków i Petycji zamknął posiedzenie.

        Przewodnicząca Komisji 
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    Protokołowała:     /-/ Paulina Błuszko - Nasewicz

 /-/  Karina Palewicz
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